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Protokół Nr LVIII/2018 

z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 17 października 2018 r.  
 

 
Sesja odbyła się w Bibliotece Publicznej w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 11.30. 

Obradom sesji przewodniczył pan Czesław Fijałkowski, Przewodniczący Rady 
Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, pan Edward 
Przytuła - Zastępca Wójta, pani Anna Sobolewska – Skarbnik Gminy, kierownicy 
jednostek organizacyjnych gminy, sołtysi, publiczność jak listy obecności 
stanowiące załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały Nr LVIII/421/18 - Nr LVIII/425/18. Uchwały podjęto w 
głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Fijałkowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady LVIII sesji Rady 
Gminy. Serdecznie powitał wysoką Radę, pana Wójta, panią Skarbnik, 
kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów. Następnie pan 

Przewodniczący udzielił głosu przedstawicielkom Chorągwi Kieleckiej Związku 
Harcerstwa Polskiego. 

Przedstawiciele Chorągwi Kieleckiej Związku Harcerstwa Polskiego poprosiły 
radnych i sołtysów o pomoc w pozyskaniu beneficjentów na bezpłatne kursy 
organizowane przez ZHP w ramach Latającej Akademii Edukacji Cyfrowej. 
Potrzebują 30 osób w kategoriach wiekowych 18-34 lata, 35-43 lata i 44 – 65 lat. 
Po 10 osób w każdej grupie wiekowej. ZHP płaci za wynajem sali, zabezpiecza 
materiały szkoleniowe, obiad. Zachęciły do udziału w kursach. Do tej pory 
przeprowadzono jedno szkolenie w Klimontowie.  

Zapytania:  

Pani xxxxxxxx zapytała jaka jest procedura zgłaszania się na szkolenie.  

Przedstawicielki ZHP odpowiedziały, że przedstawicielem ZHP w gminie jest pan 
Krzysztof Sajecki i do niego można się zgłosić.  

Pan radny Orłowski zapytał kiedy odbędą się kursy. 
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Przedstawicielki ZHP odpowiedziały, że lider dostosowuje się do beneficjentów. 
Jeżeli uzbiera się grupa 10 osób to wtedy lider zaczyna szkolenie. Kursy odbywają 
się o takich porach dniach i w takich miejscach, które najbardziej odpowiadają 
beneficjentom. Wymogi dotyczą tylko zachowania kategorii wiekowych.  

Pan Xxxx zapytał o tematykę szkoleń.  

Przedstawicielki ZHP odpowiedziały, że najpierw jest przeprowadzany egzamin 
kwalifikujący do danej kategorii. Jeśli na przykład grupa 35 – 44 jest bardziej 
zaawansowana komputerowo to lider dostosowuje się do ich potrzeb, jeśli nie 
ma podstaw komputerowych to także lider dostosowuje się do ich umiejętności.  

Pani radna Hakamäki powiedziała, że wzięła udział w takim kursie 
komputerowym, który obejmował pisanie w Wordzie, pocztę elektroniczną, 
założenie konta elektronicznego. Grupa był zintegrowana. 

Pan Przewodniczący powiedział, że zapomniał powitać a teraz wita serdecznie 
panią Nadgrodkiewicz i pana Bienia, byłego Wójta i wszystkich, którzy przybyli na 
sesję. Odczytał porządek obrad sesji. Po jego odczytaniu zapytał czy są uwagi doi 
porządku obrad.  

Pan Wójt Goździewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad uchwały 
dotyczącej wprowadzenia zmian w uchwale Nr LVI/414/18 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie nabycia nieruchomości 
gruntowych. Zmiana dotyczy jednej działki w Ossolinie, gdzie po podziale 
geodezyjnym zmieniła się jej powierzchnia z 0,0276 ha na 0,0278 ha. Nabycie 
działki następuje w celu poszerzenia pasa drogi gminnej.  

Innych uwag i wniosków nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał wniosek pana Wójta pod głosowanie.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Wniosek został 
przyjęty. Punkt został wprowadzony do porządku obrad po pkt.10.  

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad z 
wprowadzoną zmianą. Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Ocena sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2018 r.  

a. Przedstawienie sprawozdania, 
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b. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu, 
c. Opinie stałych Komisji Rady o sprawozdaniu,  

7. Zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
8. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2018 – 2032. 
9. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody 
Świętokrzyskiego o nadanie miejscowości Klimontów statusu miasta.  

11. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr LVI/414/18 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie nabycia nieruchomości 
gruntowych. 

12. Wnioski, zapytania, informacje. 
13. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
14. Zakończenie sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą zapytania do protokołów 
spisanych z obrad sesji odbytych 31 sierpnia 2018 r. i 20 września 2018 r. uwagi i 
zapytania.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał protokoły pod głosowanie. Za: 15, głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Protokoły zostały przyjęte.  

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesyjnym. 

 Podpisaliśmy umowę na budowę Otwartych Stref Aktywności. Kwota po 
przetargu 496 000 zł. To najniższa kwota jaką udało się wyłonić. Plac 
zostanie przekazany bodajże w tym tygodniu. Inwestycja ma być wykonana 
do końca roku. Będą to inwestycje w Klimontowie, w Ossolinie, w Borku i 
w Zakrzowie. Dofinansowanie jest z Ministerstwa Sportu i Turystyki ok. 
200 000 zł.  

 Rozstrzygnięty został przetarg i podpisane zostały umowy na 
termomodernizację 3 obiektów w gminie, tj. budynek Urzędu Gminy ok. 
300 000 zł, budynek OPS 260 000 zł, budynek strażnicy 265 000 zł. 
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Dofinansowanie wynosi 85 %. Przekazano plac budowy, firma powinna w 
tym tygodniu wejść z robotami.  

 Gmina zakwalifikowała się do programu Ławki Niepodległości dla 
samorządu. Dofinansowanie 30 000 zł. Koszt całkowity kosztorysowy 
47 000 zł. Taka ławka będzie posadowiona przed budynkiem Urzędu Gminy 
przy ul. Krakowskiej na deptaku. To będzie taka ławeczka z multimediami, 
będzie można usiąść, posłuchać o najważniejszych miejscach na terenie 
gminy i Polski.  

 W ramach Odnowy Wsi Świętokrzyskiej na 2018 r. wybraliśmy oferenta na 
wyposażenie sali OSP. Całkowity koszt projektu 12 000 zł. Dofinansowanie 
z Urzędu Marszałkowskiego 6300 zł. Koszt gminy to pozostała kwota.  

 Złożyliśmy wniosek do Wojewody z Programu Przebudowy Infrastruktury 
Drogowej Przebudowy Dróg Powiatowych i Gminnych, tzw. schetynówka. 
Został zgłoszona droga – ulica Batalionów Chłopskich w Klimontowie. 
Zaplanowano tam przebudowę chodników, całej drogi, odwodnienia. 
Kwota kosztorysowa 1 143 000 zł. Dofinansowanie 71 000 zł.  

 Ogłosiliśmy przetargi na budowę dróg gminnych klęskowych. Droga 
Ossolin – Węgrce – najtańsza oferta 682 000 zł, Ułanowice Kolonia – 
Zakręty i Borek Klimontowski – te dwie drogi za 411 000 zł. Przetargi są 
nierozstrzygnięte, ale to są najtańsze oferty jakie wpłynęły na realizację 
tych dróg. Kolejne przetargi będziemy ogłaszać, bo zbliża się koniec roku i 
musimy te drogi wykonać.  

 Rozpoczęliśmy budowę drogi w Ossolinie. Koszt tej drogi to 102 000 zł po 
przetargu. Dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych ok. 
30 000 zł. Dosyć drogo przetarg poszedł. Dofinansowanie nie jest duże. 
Podjęliśmy decyzję, żeby te drogę wykonywać. To jest krótki odcinek ok. 
300 m.  

 Targowisko mamy już na ukończeniu. Będziemy za chwilę odbierać. Kończą 
się te prace, jeszcze będzie grysowanie. Będziemy odbierać ten plac.  

 Odebraliśmy w ciągu tego okresu inwestycję - budowa wodociągu ul. 
Sandomierska – Adamczowice i ul. Partyzantów. Odebraliśmy również 
trzeci etap projektu sportowego z Ministerstwa Sportu i Turystyki. Było to 
boisko koło szkoły i plac zabaw.  

 Sprawy bieżące. Został oczyszczony i wyłożony płytami staw w 
Wilkowicach. Oczyszczony został także staw w Byszowie z funduszu 
sołeckiego. Został ogrodzony plac zabaw w Krobielicach i zakupiliśmy tam 
również siatkę i piłko chwyty, które będziemy montować na placu zabaw w 
Krobielicach. Na bieżąco dowozimy grys, grupa na bieżąco odkrzacza drogi. 
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Jesteśmy w fazie ogrodzenia ujęcia wody w Grabinie. Słupki są już 
zabetonowane, a siatka zostanie założona. Wykładamy kostkę pod altanką 
w Śniekozach. Mamy zakupiony materiał do remontu drewnianego mostu 
w Rybnicy na cieku wodnym. Zamontowano na placu zabaw duże elementy 
zabawowe w Klimontowie i w Wilkowicach. Zamówione są do siłowni 
zewnętrznej do Adamczowic. Zamówione są też elementy do siłowni 
wewnętrznej w Goźlicach. Na bieżąco trawa odkrzaczanie, dogrysowanie z 
funduszów sołeckich. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował panu Wójtowi za złożenie sprawozdanie 
i zwrócił się do radnych z zapytaniem czy mają pytania w związku z tym co 
powiedział pan Wójt.  

Pytań nie było.  

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Interpelacje, wnioski i zapytania wnieśli: 

Pan radny Bargiel zapytał pana Przewodniczącego Rady czy to jest ostatnia sesja 
Rady obecnej kadencji.  

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział twierdząco.  

Pan radny Bargiel powiedział, że może przytaknąć temu co powiedział pan Wójt, 
że inwestycje udało się zrealizować. Podziękował panu Przewodniczącemu, panu 
Wójtowi, koleżankom i kolegom radnym, sołtysom, mieszkańcom za wspólną 
pracę na rzecz gminy. Pracowało się różnie, ale suma tych dyskusji, debat jest 
dobra. Plusów było sporo. Powiedział, że reprezentuje okręg wyborczy nr 4 w 
Klimontowie. Pracował tyle ile mógł, jest zrobiona targowica, droga dojazdowa 
do drogi krajowej nr 9, do końca roku będzie zrobiona OSA. Jest wybudowany 
wodociąg. Nie udało się mu posprzątać wysypiska śmieci na ul. Sandomierskiej, 
ale było to konsekwencją iluś tam zdarzeń nie samorządu. Zadeklarował, że jeśli 
wyborcy wybiorą go na następną kadencję radnym to będzie realizował pomyły 
mieszkańców gminy. Powiedział, że wspólnie z Radą miał 4 punkty wspólne: 
zdrowie - zdrowe powietrze, bezpieczeństwo- straże, oznakowanie, szkoły – nie 
udało się uratować szkoły i finanse- o które dbali. Rada dbała także o finanse 
mieszkańców nie podnosząc podatków dla rolników, dla przedsiębiorców. 
Stwierdził, że jako radni dobrze reprezentowali gminę, nawet na zewnątrz. Biorąc 
udział w różnych spotkaniach poza terenem gminy sam osobiście się przekonał, 
że Klimontów jest znany i jest się czym chwalić. Podziękował panu 
Przewodniczącemu za to, że jako radni mogli się od niego bardzo dużo nauczyć. 
Wyraził żal, że pan Przewodniczący nie kandyduje na kolejną kadencję, bo nowi, 
młodzi radni, którzy przyjdą mogli by się od niego dużo nauczyć jako od 
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długoletniego samorządowca. Zaznaczył, że nigdy nikomu nie odmówił pomocy i 
na pewno nie odmówi pomocy nowemu przewodniczącemu i nowym radnym. 
Na koniec podziękował wszystkim radnym za współpracę, którzy mimo sporów, 
różnych zdań zawsze dochodzili do wspólnego kompromisu.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował za miłe słowa i zadeklarował swoją 
pomoc dla radnych. Wyraził nadzieję, że większość z radnych zostanie na kolejną 
kadencję Rady. Odnosząc się do faktu, że zrezygnował z kandydowania 
powiedział, że trzeba wiedzieć kiedy zejść ze sceny niepokonanym i te słowa  
przyświecały mu w podjęciu decyzji. 

Pan radny Orłowski odniósł się do jednej rzeczy w toczącej się kampanii 
wyborczej. Powiedział, że obecnie odbywają się spotkania z kandydatami na 
Wójta Gminy i niektórzy kandydaci zarzucają Radzie, że „klepie wszystko co Wójt 
im karze”, co jest nieprawdą. Rada pracuje także w komisjach, w komisjach przez 
4 lata mieli radni różne zdania, były różne uwagi, ale zawsze dochodziło do 
wspólnego kompromisu. Jest XXI wiek, nie średniowiecze. Przychodzą na sesje, 
nie po to, żeby się kłócić czy rozprawiać o innych rzeczach. Podziękował 
koleżankom i kolegom z Rady za współpracę. Podziękował panu Wójtowi w 
imieniu mieszkańców Nawodzic i Rybnicy za wszystkie wykonane inwestycje. 
Podziękował panu Wicewójtowi, pani Skarbnik i panu Przewodniczącemu za 
merytoryczne prowadzenie sesji. Wyraził nadzieję, że przyszły przewodniczący 
będzie się wzorował na obecnym panu Przewodniczącym.  

Pan Przewodniczący Rady zgłosił jedną uwagę. Powiedział, że bardzo miłe słowa 
są ze strony panów Bargla i Orłowskiego, ale obecnie realizowany jest punkt 
„Interpelacje i wnioski radnych”. Założył sobie, że podziękowania będą w punkcie 
przedostatnim.  

Pan radny Cukrowski wniósł o dowiezienie w Krobielicach jednego samochodu z 
materiałem 032 i 1 auto niesortu, a w Węgrcach Szlacheckich materiał został pod 
ujęcie dowieziony, ale trzeba go porównać.  

Pan radny Lipiec zapytał pana Wójta kiedy będzie kolejny nabór wniosków w 
ramach Otwartych Stref Aktywności, ponieważ chciałby, żeby OSA powstała w 
Górkach koło świetlicy. Był tam problem z działką, ale poprosił pana Wójta, żeby 
to wyprostować, żeby OSA powstała. Podziękował panu Wójtowi, panu 
Wicewójtowi, pani Skarbnik i panu Przewodniczącemu za inwestycje w okręgu 
wyborczym Pokrzywianka, Górki, Płaczkowice i Beradz oraz sołtysom z tych 
miejscowości. Przeprosił za niedogodności we współpracy jeśli takie wynikły.  

Pan radny Gwizdoń wniósł o zainstalowanie tablicy ogłoszeń w Rogaczu i na 
Kępiu.  

Pan radny Borycki wniósł o wytyczenie przez geodetę, a następnie utwardzenie 
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kamieniem drogi od drogi wojewódzkiej do Kamieńca. Przypomniał, że nie zostały 
jeszcze zrealizowane z funduszu sołeckiego 3 tablice ogłoszeń. 

Pani radna Hakamäki zapytała kierując się opiniami mieszkańców ze swojego 
okręgu wyborczego czy na ul. Sandomierskiej przy wjeździe na Rynek można 
namalować pasy dla pieszych.  

Pan radny Ciach powiedział, że z Zarządu Dróg Powiatowych w Sandomierzu 
otrzymał pismo, że zabezpieczą środki na remont kanału burzowego i tych 
studzienek kanalizacyjnych. Ulica jest uczęszczana, ludzie chodzą na cmentarz, 
przechodzą kondukty żałobne. Kanał jest zatkany przy byłym zakładzie 
metalowym. Wniósł o zabezpieczenie w budżecie gminy na rok przyszły środków 
na wspólną realizację tego zadania z Zarządem Dróg Powiatowych w 
Sandomierzu. 

Pani radna Krasowska wniosła o zamontowanie barierki przy drodze Ossolin – 
Wilkowice koło szkoły.  

Pan radny Rębacz wniósł o zabezpieczenie w busie, który dowozi dzieci do szkoły 
opiekuna dla najmłodszych dzieci.  

Pan radny Orłowski zapytał czy będą zamontowane barierki betonowe przy 
przepuście w Nawodzicach. Wniósł o przekopanie krótkiego odcinka między 
przepustem od wjazdu do pana Kosa do strugi.  

Pan radny Bargiel zapytał co dalej z wysypiskiem śmieci na ul. Sandomierskiej. 
Podniósł sprawę pomalowania pasów przejścia dla pieszych na ul. Sandomierskiej 
między apteką a ośrodkiem zdrowia. Budynek po byłej szkole w Olbierzowicach 
– miał być Dom Pomocy Społecznej i czy były podejmowane kroki w tym 
kierunku.  

Pani radna Berbeś zapytał co dalej z fotowoltaniką i kolektorami słonecznymi, bo 
pytają o to mieszkańcy. Zapytała kiedy będzie wiata przystankowa w Pęchowie. 

Pan radny Lipiec wniósł o zamówienie i zamontowanie znaku informującego o 
wjeździe do sołectwa Płaczkowice od strony Garbowic i Przepiórowa. 

Pan radny Borycki poprosił o wykup działek pod budowę ujęcia w Konarach - 
Kolonii, bo w funduszu sołeckim sołectwo zabezpieczyło sobie 6000 zł i żeby te 
pieniądze nie przepadły.  

Innych interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłoszono.  

Następnie pan Wójt Goździewski udzielił odpowiedzi na zgłoszone wnioski, 
interpelacje i zapytania.  

Powiedział, - Pan radny Bargiel i wysypisko na ul. Sandomierskiej. Wysypisko jest 
na prywatnej działce, sprawa w tej chwili toczy się w sądzie. W ubiegłym tygodniu 
było posiedzenie sądu i właściciel działki, na której mieści się wysypisko dostał 
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wyrok nakazowy, lecz odwołał się od tego i w tej chwili gmina sądzi się z nim o 
posprzątanie tej działki. Posiedzenie kolejne wyznaczone jest w listopadzie. Pasy 
na ul. Sandomierskiej obok ośrodka zdrowia – projekt drogi jest w trakcie 
opracowywania. Będziemy musieli porozmawiać jeszcze z wykonawcą projektu 
drogi, żeby to przejście ująć.  

Pan radny Bargiel powiedział, że on widziałby tam pomalowanie pasów na ul. 
Sandomierskiej raz na wysokości targowicy i drugie pasy na wysokości ośrodka 
zdrowia.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, - To jest do ustalenia z wykonawcą 
dokumentu. Tak mi się wydaje. DPS w Olbierzowicach tak jak Państwo pamiętacie 
próbowaliśmy ten budynek sprzedać, ale cena była tak niska, że nie było sensu 
dalej tego poddawać i podnosić ten temat. Na obecną chwilę nie mamy 
programu, ale na pewno pilnujemy ten tematy i jeśli jakiekolwiek środki będą 
dostępne to gmina będzie aplikować o remont. Pan radny Orłowski pytał o 
przepust – był montowany przepust i te obrzeża mają być robione. Zakład 
komunalny o tym wie i dokończą to na pewno. Jak tam będą w terenie to też 
przeczyszczą kawałek rowu. Pan radny Cukrowski i materiał na drogę w 
Krobielicach – dowieźliśmy tam już, ale jak jest jeszcze taka potrzeba to 
postaramy się jeszcze dowieźć. Na spotkaniu sołeckim spotkałem się z zarzutami 
tamtych mieszkańców, że ta droga nie jest utwardzona. Drodzy Państwu 
przeznaczałem te fundusze, co roku były tam wysypywane materiały. Nic nie 
poradzę, że nigdy nic tam wcześniej nie było robione. Przez 4 lata na pewno co 
roku wywoziliśmy duże ilości materiału. To jest droga gruntowa i potrzebuje 
wiele, wiele materiałów. Na pewno przez te 4 lata ponad 50 samochodów z 
materiałem było tam wywiezione jak nie więcej. Jak jest potrzeba to dowieziemy. 
Pan radny Lipiec pytał o Otwarte Strefy Aktywności. Jeśli tylko ukaże się 
jakakolwiek informacja o kolejnym naborze to będziemy pilnować i będziemy 
rozważać jak umiejscowić tę OSę. Znak informacyjny „Płaczkowice” – w tym 
funduszu to raczej pieniędzy już nie macie, może w następnym funduszu sołeckim 
zabezpieczcie sobie środki na te znaki i na pewno one zostaną wstawione. Pan 
radny Gwizdoń i tablice informacyjne – one są już skompletowane, ale jeszcze nie 
zamontowane. Czekają jak grupa interwencyjna będzie miała trochę czasu to 
zamontuje je. Pan radny Borycki i droga od Kamieńca – jeśli geodeta zakończy 
sprawy podziałowe to postaramy się jeszcze te drogę wymierzyć. Myślę, że taka 
sesję na wniosek będzie trzeba jeszcze zrobić, bo chodzi o wykup działek w 
Konarach pod drogę i działek pod ujęcie wody. Pani radna Hakamäki zapytała o 
możliwość namalowania pasów na ul. Sandomierskiej na wysokości jak pani 
mieszka. Jeśli chodzi o pasy to musimy zwołać komisję z udziałem przedstawicieli 
policji. To potrwa trochę. Były te komisje na ul. Osieckiej w sprawie namalowania 
pasów i te pasy już są. Choć rozmawialiśmy o tzw. parkowaniu w dni parzyste, 
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nieparzyste a powiat zrobił to po swojemu jednostronnie. Spróbujemy taką 
komisje zwołać , żeby po ustalać w sprawie pasów na ul. Sandomierskiej. Pan 
radny Ciach i remont kanału burzowego na ul. Osieckiej – mamy planowanie 
budżetowe na rok przyszły i uwzględnimy tam środki na remont tego kanału jako 
inwestycję wspólną z powiatem, choć od lat ten temat był podejmowany i przez 
4 lata nie zadziałało się tam nic. Na pewno rozmowy trwały. Nie wszystkie zadania 
udaje się zrealizować choć wydaje się, że są to sprawy priorytetowe. Pani radna 
Krasowska i barierka przy drodze Ossolin – Wilkowice – myślę, że wspólnie z 
powiatem będziemy musieli jakieś pieniądze zarezerwować w przyszłym 
budżecie i postaramy się pod kątem bezpieczeństwa to poregulować. Pan radny 
Rębacz i opiekun dla dzieci dowożonych busem – dwa dni temu przyszła do mnie 
pani, rozmawialiśmy odnośnie dowozu dzieci. Rozmawiałem już z panią dyrektor, 
poczyniliśmy ustalenia, że osoba zatrudniona w przedszkolu w ramach prac 
interwencyjnych codziennie rano i po południu będzie jeździła busem jako 
opiekunka dla dzieci dowożonych busem gminnym. Pani radna Berbeś i 
fotowoltanika – sporo osób zrezygnowało z udziału w programie, ale sporo pyta 
czy można program rozłożyć w czasie, bo gmina jest gminą rolnicza. W związku z 
tym, że w tym roku te ceny owoców są bardzo niskie sporo rolników prosiło o 
przedłużenie realizacji programu w czasie. Nie mają na wkłady własne środków. 
W związku z tym wystąpiliśmy do pana Marszałka o przedłużenie terminu 
realizacji programu na cały następny rok 2019. Marszałek przychylił się do 
wniosku i realizacja programu został przesunięta do końca 2019 r. Mamy ponad 
100 umów już podpisanych. Są kolejne zgłoszenia. Program będziemy realizować 
w następnym roku. Pani radna Berbeś i zakup wiat przystankowych – wysłaliśmy 
zapytania ofertowe. Jest rok przedwyborczy i firmy mają bardzo dużo zamówień 
a i ceny są dużo większe, i przeciąga się nam termin montażu tych wiat. Postaram 
się jak najszybciej te wiaty osadzić na tych planowanych miejscach. Dotyczy to 4 
wiat. Proszę o zrozumienie. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Rady podziękował panu Wójtowi za wyczerpujące  
odpowiedzi. Odnosząc się do wypowiedzi pana Wójta o zwołanie sesji na wniosek 
wyjaśnił, że jest to możliwe, sesja może zostać zwołana i odbyta, ponieważ obecni 
radni sprawują mandat do 16 listopada. Zapytał czy radni mają uwagi odnośnie 
tego co powiedział pan Wójt.  

Pan radny Bargiel zapytał odnośnie fotowoltaniki i świeżego powietrza, bo 
mieszkańcy dopytują o świeże powietrze. Wniósł, aby pan Wójt zaplanował w 
ciągu roku co najmniej dwa spotkania z mieszkańcami na temat fotowoltaniki, 
świeżego powietrza z udziałem fachowca w tych dziedzinach, który wyjaśniłby ile 
wynosi dopłata do programu, jaki jest koszt własny, jaki jest koszt całkowity. 
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Do punktu 6 porządku obrad sesji 

a).Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2018 r. jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

b).Pan radny Lipiec, Wiceprzewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr 116/2018 
VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 13 
września 2018 r. w sprawie opinii o informacji przebiegu wykonania budżetu 
gminy Klimontów za I półrocze 2018 roku. Uchwała ta jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

c).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
ocenia wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2018 r.  

Pani radna Krasowska, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
ocenia wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2018 r.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
ocenia wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2018 r.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie ocenia wykonanie budżetu 
gminy za I półrocze 2018 r.  

Rada jednogłośnie przyjmuje sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 
2018 r.  

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pani radna Krasowska – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje zmiany w budżecie gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy pozytywnie 
opiniuje zmiany w budżecie gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Pan radny Mucha - Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje zmiany w budżecie gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie 
gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Pani Skarbnik Sobolewska powiedziała, że do budżetu wprowadza się jeszcze po 
stronie dochodów i wydatków kwotę 50 060 zł z tytułu dotacji przeznaczonej na 
sfinansowanie zryczałtowanych diet dla członków komisji wyborczych na 
podstawie otrzymanej w ostatniej chwili decyzji Krajowego Biura Wyborczego  
Delegatura w Kielcach.  
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Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LVIII/421/18 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. została 
podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LVIII/422/18 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Klimontów na lata 2018 - 2032 została podjęta i jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że za pośrednictwem Wojewody 
Świętokrzyskiego wpłynęła do Rady Gminy skarga na działalność Wójta Gminy w 
zakresie realizacji „Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na 2018 rok”.  

Pan radny Gwizdoń odczytał treść skargi.  

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że sprawa była przedmiotem 
posiedzeń przed sesyjnych Komisji Rady. Następnie odczytał treść projektu 
uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LVIII/423/18 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Klimontów została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady przypomniał, że od dawna toczy się bój o otrzymanie 
praw miejskich przez Klimontów. Od końca 2017 r. Rada podejmuje uchwały w 
tej sprawie i uchwała ostateczna jest opracowana. Wyraził nadzieję, że zostanie 
ona podjęta. Do uchwały dołączone są różne materiały. We wniosku dołączonym  
do uchwały znajduje się szerokie uzasadnienie dotyczące nadania miejscowości 
Klimontów statusu miasta. Przedstawiono położenie administracyjne i 
geograficzne, dzieje Klimontowa, kalendarium ważniejszych wydarzeń w historii 
Klimontowa, zabytki i walory krajobrazowe Klimontowa i gminy, przesłanki 
społeczna gospodarcze i kulturalne, infrastruktura techniczna i układ 
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urbanistyczny i charakter zabudowy, demografię, wyniki przeprowadzonych 
konsultacji. Materiałów jest bardzo dużo, pracy było wiele, ale dobrnęliśmy 
prawie do końca. Państwo radni znają uchwałę, bo wszyscy ja otrzymali. Zapytał 
czy są uwagi do uchwały.  

Uwag nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał jakie są opinie Komisji Rady.  

Opinie Komisji Rady – pozytywne.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LVIII/424/18 w sprawie wystąpienia z wnioskiem o nadanie 

miejscowości Klimontów statusu miasta została podjęta i jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LVIII/425/18 w sprawie zmian w uchwale Nr LVI/414/18 Rady 

Gminy w Klimontowie w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych została 
podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Wnioski, zapytania, informacje wnieśli: 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że jest niezmiernie zadowolony z 
czteroletniej pracy Rady. Ta Rada była najbardziej zgodna ze wszystkich rad w 
jakich pracował przez 20 lat. Uchwały pod dyskusji podejmowane były 
jednogłośnie. Ta Rada jest szczególnie udana. Powiedział, że w przeszłości pełnił 
też funkcję Przewodniczącego Rady i może porównać prace Rad. Podziękował 
radnym i panu Wójtowi za czteroletnią współpracę. Powiedział, że pan Wójt jest 
otwarty na wszelkie zagadnienia, sprawy i myśli, że nikt z radnych nie ma do niego 
zastrzeżeń. Powiedział, że wszyscy radni oprócz niego kandydują w wyborach i 
życzył im udanych wyborów oraz tego, żeby spotkali się w tym samym gronie. 
Państwu obecnym na sesji a kandydującym życzył zdrowej rywalizacji.  

Pan radny Borycki podziękował panu Wójtowi za wszystkie podjęte decyzje, 
Radzie za podjęte uchwały w kierunku jego okręgu wyborczego, szczególnie w 
Ułanowicach. Podziękował radnym za mądre decyzje w sprawie zadań 
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realizowanych w Ułanowicach, Konarach i Konarach – Kolonii. Podziękował za 
współpracę.  

Pan radny Gwizdoń podziękował pięciu sołtysom z jego okręgu wyborczego za 
współpracę, komisji Budżetowej, Wójtowi za wykonane inwestycje w jego 
okręgu.  

Pani radna Krasowska podziękowała panu Wójtowi za inwestycje, panu 
Przewodniczącemu Rady, radnym, Komisji Rolnej i sołtysom z jej okręgu 
wyborczego za współpracę.  

Pan radny Mucha podziękował za cztery lata współpracy Radzie i za jej 
przychylność, panu Wójtowi i pani Skarbnik za podjęte decyzje, sołtysom z jego 
okręgu wyborczego. Jako radny i Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
podziękował pani obsługującej Radę. Podziękował panu Przewodniczącemu Rady 
za współpracę.  

Pani radna Aly Amer podziękowała panu Wójtowi za inwestycje, Radzie za 
przychylne uchwały w jej okręgu wyborczym, sołtysom, panu Przewodniczącemu 
Rady za zajęte stanowiska.  

Pan radny Król w imieniu swoim i sołectw Szymanowice Dolne i Szymanowice 
Górne podziękował panu Wójtowi i Radzie za wykonane inwestycje, a panu 
Przewodniczącemu Rady podziękował za współpracę. 

Pani radna Aly Amer zwracając się do pana Wójta powiedział, iż życzyłaby sobie, 
żeby Otwarte Strefy Aktywności (Osy) dofrunęły także do Przybysławic i Byszowa.  

Pani radna Krasowska podziękowała za współpracę, panu Wicewójtowi, pani 
Skarbnik i pani obsługującej Radę.  

Pani radny Lipiec podziękował za współpracę pani obsługującej Radę.  

Pan Przewodniczący Rady serdecznie podziękował za współpracę mnie i pani 
obsługującej Radę.  

Pani radna Hakamäki podziękowała za współpracę i opiekę. Panu Wójtowi 
podziękowała za cierpliwość, Radzie za współpracę. Podziękowała także sołtysom 
za współpracę. Szczególne słowa uznania skierowała w stronę pana Wójta 
dziękując mu za obwodnicę, która stała się faktem. Słowa podziękowania 
skierowała także w kierunku Stowarzyszenia Wspierania Budowy Obwodnicy i jej 
prezes pani Nadgrodkiewicz, która dzielnie jej pomagała. 

Pani radna Berbeś podziękowała za współpracę panu Wójtowi, panu 
Wicewójtowi, pani Skarbnik, pani obsługującej Radę, panu Przewodniczącemu, 
koleżankom i kolegom radnym.  

Pani radna Aly Amer podziękowała panu Przewodniczącemu Rady za to, że mogła 



str. 14 

 

się uczyć od najlepszych.  

Pan radny Rębacz serdecznie podziękował Radzie, panu Wójtowi, panu 
Wicewójtowi, pani Skarbnik, pani obsługującej Radę, sołtysom za współpracę i 
życzył reelekcji.  

Pan radny Ciach podziękował panu Przewodniczącemu, panom Wójtom, Radzie, 
pani Skarbnik za współpracę. Podziękował za wykonanie placu targowego, drogi 
dojazdowej do targowicy, za wykupienie działek pod ewentualne inwestycje. 
Podziękwoał także za współpracę sołtysom. Panu Wójtowi życzył reelekcji w 
pierwszej turze wyborów.  

Pani Czajkowska, dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. J. Ossolińskiego 

w Klimontowie w imieniu swoim i pani kierownik ZEASu, pani kierownik 
Biblioteki Gminnej, pana kierownika ZGKiM podziękowała za czteroletnią 
współpracę panu Wójtowi, Radzie, pani Skarbnik. 

Pani xxxxxx podziękowała panu Przewodniczącemu za udzielenie głosu, bo na 
każdej sesji o to prosiła. Panu Wójtowi podziękowała za współpracę i za 
obwodnicę. Powiedziała, że żaden Wójt nie chciał się tego podjąć a pan Wójt 
podjął. Sama od 20 lat zabiegała o obwodnicę. Złożyła życzenia współpracy, 
pomyślności i wygrania wyborów. Panu Wicewójtowi życzyła wszystkiego 
dobrego. 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że pani Ania zapomniałą powiedzieć, że 
wcześniej on wspólnie z jej ojcem zabiegali o obwodnicę.  

Pan Wójt Goździewski powiedział, że bardzo miło było mu usłyszeć tyle 
podziękowań. Powiedział, że starał się pracować dla ogółu, ale jeśli coś nie wyszło 
to przeprosił. Podziękował panu Przewodniczącemu za sprawne i 
bezproblemowe prowadzenie sesji. Podziękował Radzie za całokształt 
współpracy i życzył wszystkim reelekcji w zbliżających się wyborach 
samorządowych.  

Pan xxxxxx dołączył się do życzeń. Obwodnica – 30 lat za tym się chodziło. 
Powiedział, że nie można powiedział, że nic się nie robiło, bo co wtedy 
powiedziałby pan Rębacz , pan Przewodniczący, pan Lipiec czy on sam. Mieli robić 
obwodnicę w trzech miejscach: Iwaniska, Klimontów i Koprzywnica. Powiedział, 
że udało się w poprzedniej kadencji zabezpieczyć 200 000 zł na drogę po drodze 
wojewódzkiej plus obwodnice dla Klimontowa. Powiedział, że stan zdrowia nie 
pozwala mu na kandydowanie, ale denerwuje go wieszanie plakatów 
wybiorczych na drzewach. Poprosił o dowiezienie tablic informacyjnych. Poprosił 
pana Wójta, żeby Głos Klimontowa w poprzedniej formie, bo do obecnej dokłada 
się. Budowa świetlic z naszych pieniędzy – czy nie można było przetłumaczyć 
mieszkańcom, żeby poczekali jak będą pieniądze na to z zewnątrz. Dochody z 
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targowicy – spadają. Więcej jak 200 000 zł na rok gmina nie weźmie. To już 
światło żółte, że 100 000 zł dostanie gmina w plecy. Odnośnie otrzymanej 
ostatnio przez gminę promesy na usuwanie skutków klęsk żywiołowych 
powiedział, że w poprzedniej kadencji starał się o to. Odnośnie budowy 
kanalizacji powiedział, że nie zrobił bubla. Różnice między wodą pobraną przez 
mieszkańców a oddaną w ściekach to 1000 szambolajek. W sprawie 
bezpieczeństwa powiedział, że dobrze, że ul. Osiecka została unormowana. 
Pozostał jeszcze parking na rynku – po jednej i drugiej stronie jest tylko po 9 
miejsc i tyle samochodów może stać. Poprosił o doprowadzenie do końca 
brakujących spraw w OSP Klimontów. Jest to kwota 80 000 zł brakującego sprzętu 
w Klimontowie. Podniósł sprawę odbioru nowo wybudowanego boiska dla szkoły 
podstawowej, która jest dla niego szokująca i odbije się szerokim echem. Przez 8 
lat urzędowania starał się, żeby z gminą żydowską dobrze współpracować. 
Podziękował pani Skarbnik, że trzyma to wszystko w ryzach. Zwrócił się z 
zapytaniem do pana radnego Lipca czy prawdą jest, że ma wyrok skazujący 
pierwszej instancji. 

Pan radny Lipiec odpowiedział, że nie zna pan xxxxx kodeksu wyborczego i czeka 
na prawomocny wyrok.  

Pan Wójt Goździewski zaapelował do pana xxxxx o nie sączenie jadu, bo jest to 
niepotrzebne. 

Pan Bernyś, sołtys Przybysławic powiedział, że od 20 lat jest sołtysem i wreszcie 
miał 4 lata normalności. Podziękował panu Wójtowi za świetlicę, za drogi i życzył 
mu wygrania wyborów. Podkreślił, że o co się nie poszło i nie poprosiło obecnego 
Wójta to zostało zrobione. Podziękował panu Przewodniczącemu Rady za 
sprawne prowadzenie sesji całej Radzie za współpracę. 

Pan Puto, sołtys Ułanowic poprosił o zamontowanie tablicy ogłoszeniowej. 
Przyszłej Radzie życzył, żeby ten zakątek gminy udało się wykonać, bo jest 
problem ilościowy i jakościowy. Podziękował obecnej Radzie za zabezpieczenie 
funduszy, za świetlicę. Życzył, żeby wyborcy wybrali ludzi, którzy będą im służyć 
najlepiej, a sobie i Radzie życzył, żeby się w tej grupie znaleźli.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział panu sołtysowi Puto, że tablice są wykonane 
i będą zamontowane do końca roku. Jeśli chodzi o wodociąg powiedział, ze 
projekt jest wykonany i postara się wykonać zadanie. Świetlice – są bardzo 
potrzebne i jest zapotrzebowanie na kolejne. Targowica – jest w remoncie. 
Dopracowujemy sprawę monitorowania wydawania biletów. Powiedział, że 
systematycznie była pani delegowana we wtorki i to nadzorowała. Promesy – nie 
należy przypisywać sobie zasług, które się nie należą. Powiedział, że za jego 
urzędowania spisanych zostało ponad 40 protokołów. Pozyskanie pieniędzy, 
spisanie protokołów to nasza zasługa. Powiedział, że nikomu zasług nie ujmuje, 
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ale ocenia to obiektywnie. W poprzedniej kadencji pamięta, że gmina otrzymała 
200 000 zł – 300 000 zł na drogi klęskowe. Poprosił o nie sączenie jadu. W sprawie 
boiska przy szkole podstawowej powiedział, że z tego co jest mu wiadomo to pan 
xxxxx na tym placu budował ogród sensoryczny, który później w obecnej kadencji 
jako Wójt musiał ogrodzić, bo dzieci mogły się utopić.  

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Odpowiedzi na wnioski, zapytania i informacje zostały zrealizowane łącznie z 
punktem 12 porządku obrad sesji. 

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zrealizowała wszystkie punkty 

porządku obrad i zamknął obrady sesji. Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Irena Lipiec        Czesław Fijałkowski 


